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Referat af generalforsamlingen 8. februar 2023 

kl. 16.00-17.00 i Nyker Forsamlingshus 
 

65 medlemmer deltog i generalforsamlingen. 

 

 Formanden indledte med at byde velkommen til alle og udtrykke stor glæde over, at deltager-

antallet havde slået alle tidligere rekorder med 22 flere deltagere i år.  

 Han bad derefter alle om at rejse sig og holde et minuts stilhed for Lis Jensen og Ib Hansen, 

der begge var afgået ved døden siden sidste generalforsamling. 

Punkt 1. Valg af dirigent   

 Jørn Blem blev valgt til dirigent, og han indledte generalforsamlingen med at konstatere, at 

den var lovligt indvarslet, da den var annonceret i KLYNGE-AVISEN jf. vedtægterne. 

Punkt 2. Valg af 2 stemmetællere 

 Grethe Skov Hansen og Hans Ole Rømer blev valgt til stemmetællere. 

Punkt 3. Orientering fra formanden til godkendelse 

 Sven-Erik Sørensen kunne fortælle, at det i 2022, hvor Coronaen havde sluppet sit solide 

tag, heldigvis var lykkedes at gennemføre alle arrangementer, og at der havde været en fanta-

stisk god opbakning til arrangementerne. 

 Han gennemgik derefter kort årets arrangementer og oplyste, at man fortsat vil indkalde for-

slag til aktiviteter forud for den årlige nytårsfest og ved denne trække lod om et par flasker 

portvin blandt forslagsstillerne. 

 Han kunne desuden oplyse, at bestyrelsen i årets løb havde afholdt 6 møder, og at der havde 

været nedsat en mindre gruppe, der havde arbejdet med forslagene til nye vedtægter, ny for-

retningsorden for bestyrelsen og nye bankoregler, samt en mindre gruppe, der havde arbejdet 

med aktivitetsplanen for 2023-24. 

 Bestyrelsesmøderne, der i Coronaperioden havde været afholdt i forsamlingshuset pga. af-

standskravene, vil nu atter blive afholdt privat hos bestyrelsens medlemmer. 

 Formanden overbragte en varm tak til bestyrelsens medlemmer samt bilagskontrollanter for 

deres indsats, og til Asger Pedersen og Trine Saksaa for deres bistand ved arrangementerne i 

forsamlingshuset. 

 Han kunne desuden fortælle, at sammenlagt 333 personer havde deltaget i de i alt 11 arrange-

menter i årets løb, samt melde om en positiv fremgang i medlemsantallet, idet vi på nuvæ-

rende tidspunkt er oppe på 95 medlemmer (mod 80 ved sidste års generalforsamling), og han 

gentog sit løfte om at give kage, når vi når 100 medlemmer. 
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 Han fandt, at annonceringerne i KLYNGE-AVISEN havde en del af æren for den større akti-

vitet, og fortalte i den forbindelse, at bestyrelsen havde godkendt at hæve foreningens bidrag 

til avisen fra 1.000 kr. pr. år til 1.100 kr. idet et øget økonomiske bidrag fra alle foreninger 

mv. bag avisen havde været en forudsætning for avisens overlevelse, efter at man havde fået 

ny og dyrere distributør. Pressemeddelelser om alle arrangementer havde desuden været frem-

sendt til Bornholms Tidende både før og efter arrangementerne, og var blevet bragt i avisen – 

som oftest i let redigeret form. 

 Den nye bestyrelse regner med at holde konstituerende møde den 15. februar.  

 Der er i forbindelsen med nærværende generalforsamling 3 ting, der er udsendt til godken-

delse: nye vedtægter, nye bankoregler og et forslag til årets aktivitetsprogram. 

 Aktivitetsprogrammet for 2023-24 vil blive brevomdelt til alle + annonceret i KLYNGE-AVI-

SEN og på opslagstavlen ved forsamlingshuset, når alle aftaler er på plads. 

 De nye vedtægter og bankoreglerne vil blive lagt på nyker.dk sammen med referatet fra gene-

ralforsamlingen. Skulle nogen være interesseret i at få dem på tryk i forbindelse med omdelin-

gen af aktivitetsoversigten, kan vedkommende henvende sig til sekretær, Bente Møller (evt. 

pr. SMS, se tlf. nr. på bagsiden af medlemskortet). Referaterne af bestyrelsesmøderne bliver 

ikke offentliggjort, man kan om ønsket fås ved henvendelse til sekretæren, der opbevarer alle 

referater. 

 Formanden gjorde til slut opmærksom på, at tilmeldingslister til aktiviteterne 22. marts (mini-

golf) og 12. april (it-sikkerhed) var lagt frem bagerst i lokalet, så man kunne skrive sig på, og 

han understregede desuden, at alle der ændrer adresse, telefonnummer o.l. meget gerne må 

give besked til Bente Møller, så medlemslisten kan holdes ajour og eventuelle meddelelser nå 

frem.  

 Jørn Blem takkede for beretningen og gav udtryk for, at han mente, at det er en aktiv besty-

relse og et grundigt PR arbejde, man kan takke for foreningens fremgang. 

 Anne Skov foreslog, at man ved fremtidige afstemninger om aktivitetsforslag giver mulighed 

for at stemme på 6 forslag svarende til det antal aktiviteter ud af årets i alt 10 arrangementer, 

der ikke er omfattet af traditioner (nytårsfest, generalforsamling, pakkebanko, sangeftermid-

dag). Formanden lovede at indføre ændringen. 

 Formandens beretning blev herefter godkendt uden bemærkninger.  

  

Punkt 4. Kassererens fremlæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse 

 Det reviderede regnskab for 2022, der endte med et overskud på 548 kr., blev uddelt, og Ulla 

Pedersen gennemgik kort de enkelte poster. 

 Hun gjorde i den forbindelse opmærksom på, at foreningens bankgebyr på 1.000 kr. ved en 

fejl er blevet bogført under bestyrelsesmøder i stedet for under kontorhold. Udgiften til besty-

relsesmøder er derfor 973 kr. og udgiften til kontorhold 4.527 kr. 

 Endvidere kunne hun fortælle, at foreningen kun har modtaget 15.000 kr. i tilskud for 2023 

mod 23.000 kr. i 2022, men hun fandt tilskuddet tilfredsstillende i disse sparetider. 

 Regnskabet blev herefter godkendt uden bemærkninger. 

Punkt 5. Indkomne forslag fra medlemmerne 

 Der var ikke indkommet nogen forslag. 
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Punkt 6. Forslag fra bestyrelsen 

 Skitse til årsplan 2023 - 2024 

 Sven-Erik Sørensen gennemgik kort den uddelte skitse til årsplan, og gjorde opmærksom på, 

at det har været nødvendigt at bytte om på de to første arrangementer, da der kun er én ansat 

ved politiet, der kan fortælle om IT-kriminalitet, og han kun har mulighed for at komme den 

12. april. Turen til Juhls minigolf, er som konsekvens deraf flyttet fra den 26. april til den 22. 

marts. 

 Han gav derefter ordet til Jimmy Persson, der - lige som sidste år - har påtaget sig at arran-

gere en tur til det sydlige Sverige. Jimmy redegjorde for de foreløbige planer for turen og for-

talte at afrejse- og hjemkomsttid vil blive som sidste år, at egenbetalingen forventes at kunne 

holdes på 300 kr. og at bussen og frokosten i Sverige er bestilt. Der er et maksimalt deltager-

antal (på grund af bussens størrelse) på 50 personer, og tilmelding bliver efter først til mølle 

princippet. Programmet er endnu ikke helt på plads men vil blive meldt ud sammen med årets 

aktivitetsprogram. 

 Det endelige aktivitetsprogram for 2023-24 vil som tidligere nævnt blive omdelt til medlem-

merne, når alle aftaler er på plads. 

 Formanden kunne endvidere oplyse, at pensionistforeningen sammen med Nyker Borgerfor-

ening og Nyker Idrætsforening er involveret i planlægningen af en byfest den 12. august 

2023. Behovet for et festligt samlingspunkt er opstået efter afskaffelsen af Store Legedag, 

men der er ikke lagt op til et arrangement i samme skala, men til en hyggelig dag for byens 

borgere (specielt børnefamilierne) med aktiviteter på og omkring sportspladsen og forsam-

lingshuset. 

 Dirigenten kunne efter stemmeoptællingen, konstatere, at bestyrelsens skitse til aktivitetsplan 

for 2023-24 var blevet godkendt af deltagerne i generalforsamlingen. 

 Udkast til nye bankoregler 

 Formanden fandt, at de nye regler, der havde været taget i brug allerede ved sidste pakke-

banko, havde fungeret godt, og han forslog derfor, at de også skal gælde fremover. 

 Dirigenten kunne efter stemmeoptællingen, konstatere, at de nye bankoregler var blevet god-

kendt af deltagerne i generalforsamlingen. 

 Udkast til nye vedtægter 

 Sven-Erik Sørensen gjorde opmærksom på, at det nye udkast til vedtægter bygger på for-

eningens gamle vedtægter, men er suppleret med inspiration fra vedtægter for lignende for-

eninger. 

 Han gennemgik derefter de væsentligste ændringer. 

 Anne Skov foreslog at man under §6 stk. 4, 5 og 6 præciseres, hvem der vælger bestyrelses-

medlemmer, der vælges for en restperiode. Formanden lovede at indarbejde dette forslag. 

 Dirigenten kunne efter stemmeoptællingen konstatere, at de nye vedtægter var blevet god-

kendt af tre fjerdedel af deltagerne i generalforsamlingen som krævet fremover. 

Punkt 7. Valg af kasserer (vælges i ulige år)  

 Ulla Pedersen blev genvalgt  for 2 år. 

Punkt 8. Valg af bestyrelsesmedlemmer (2 medlemmer vælges i ulige år, 3 i lige år) 

 Bente Lind og Bente Møller blev genvalgt for 2 år. 
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Punkt 9. Valg af suppleant (der vælges hvert år 1 suppleant for 2 år) 

 Jimmy Persson blev genvalgt for 2 år.  

Punkt 10. Valg af bilagskontrollant (der vælges hvert år 1 bilagskontrollant for 2 år) 

 Lotte Lund blev genvalgt for 2 år. 

Punkt 11. Valg af bilagskontrollantsuppleant (der vælges hvert år 1 suppleant for 1 år) 

 Erna Pedersen blev genvalgt for 1 år. 

Punkt 12. Valg af 2 fanebærer  

 Jimmy Persson og Sven-Erik Sørensen blev genvalgt. 

Punkt 13. Eventuelt 

 Der blev stillet forslag om, at man i forbindelse med den planlagte byfest prøver at skaffe 

blikfang i form af udstilling af smarte biler el. lignende og evt. et genbrugsmarked på idræts-

pladsen. 

 Asger Pedersen foreslog, at man opfordrer foreningens medlemmer til at bruge idrætsfor-

eningens faciliteter (petanque, minigolf) noget mere.  

 Rita Persson, der står for gymnastikken for byens 50+ borgere, gjorde opmærksom på, at 

der hver tirsdag kl. 16 er mulighed for at gå til gymnastik i idrætsforeningens regi. 

 Vibeke Brandt gjorde opmærksom på, at der hver mandag kl. 10 i sommerhalvåret er en 

gruppe af byens damer, der drager på cykeltur sammen, og at alle er velkomne til at deltage. 

Man starter hver anden uge fra forsamlingshuset i Nyker og hver anden fra Petersskolen. Der 

blev i den forbindelse stillet forslag om, at man annoncerer cykelturene i KLYNGE-AVISEN. 

 Der blev atter efterlyst lys over opslagstavlen, og Sven-Erik Sørensen kunne fortælle, at øn-

sket samt spørgsmålet om nøgler til den offentlige opslagstavle, flere gange er viderebragt til 

borgerforeningen, og at han forventer, at der sker noget, når borgerforeningens nye formand 

har fundet sig til rette i stolen. 

 Sven-Erik Sørensen sluttede generalforsamlingen med at takke deltagerne for god ro og or-

den og Dirigenten for veludført hverv. 

 Derefter blev Jimmy Persson anmodet om at bringe fanen frem, idet Sven-Erik Sørensen 

havde fået fremstillet en plakette i anledning af Nyker Pensionistforenings 50 års jubilæum i 

2020, og bestyrelsen havde besluttet at overlade hvervet med at sømme plaketten på til de to 

forudgående formænd, Bente Lind og Frede Christiansen. 

 

 Godkendt på det konstituerende bestyrelsesmøde onsdag den 15. februar 2023. 

 

 

 ----------------------------------- ----------------------------------- 

 Sven-Erik Sørensen Bente Møller 


